
 
 

Zadeva: Zapisnik 61. redne seje Sinteze-KCD in NS-SVS 

Seja je potekala v torek, 20. februarja 2024 med 17 in 18.30 uro po naslednjem dnevnem redu: 

1. Odprte obveznosti po opravljenih razgovorih; 

2. Referendumsko vprašanje; 

3. Dokončen dogovor o blogu; 

4. Kratka informacija o 2TDK; 

5. Ocena politične situacije; 

6. Razno. 

 

Ad 1) Odprte obveznosti po opravljenih razgovorih; 

Iz razgovorov, opravljenih v zadnjih dneh (s Predsednico RS dr. Natašo Pirc Musar, 

predsednikom DS g. Markom Lotričem in g. Vladimirjem Prebiličem) izhajajo še naslednje 

neopravljene obveznosti: 

- Ker od predsednika Vlade g. dr. Roberta Goloba še do danes (24.2.2024) nismo dobili 

odgovora na naše pismo (poslano 7.2.2024), o tem (po dogovoru) obvestimo Predsednico 

dr. Natašo Pirc Musar (Marc, po telefonu); 

- Ker je datum posveta o regionalizaciji (posvet »USTANAVLJANJE POKRAJIN«), ki ga 

v sodelovanju z Inštitutom za ustavno pravo organizira DS, je treba pravočasno prijaviti 

naša predstavnika (Vlado Pogorevčnik, Emil Milan Pintar), obenem pa organizatorjem 

poslati naše gradivo, nastalo po internem posvetu že leta 2022. (Spremni dopis pripravi 

Pintar, z dr C. Ribičičem uskladi Marc); 

- Za junij načrtovana Konferenca DS o razvojnih vprašanjih je prestavljena na jesen. 

Pripraviti pisni predlog organizatorjem (Pintar), da se Konference aktivno udeležimo; 

- Na razgovoru z dr Prebiličem smo se dogovorili, da mu posredujemo naše zadnje gradivo 

o Kombiniranemu volilnemu sistemu s predlogom, da pred volitvami evropskih 

poslancev organizira Informativno-strokovni posvet o tej problematiki (pripravi Pintar). 

Ad 2) Referendumsko vprašanje; 

Predlog referendumskega vprašanja smo posredovali vsem našim članom in sodelavcem v 

upanju, da se odpre širša razprava. Dogovorili smo se, da trenutno te razprave ne vsiljujemo, 

temveč počakamo, če se bo odločitev o referendumu o demokratizaciji volilnega sistema hkrati 

z volitvami evropskih poslancev v Vladi oz. stranki Svoboda premaknila z mrtve točke. 

Ad 3) Dokončen dogovor o blogu 



Dilema, ali zahtevati, da je za komentarje na vprašanja, postavljena na Blogu, ki ga 

pripravljamo, potrebno »registriranje«, smo rešili tako, da to velja samo prvič (za prvi 

komentar). (Tehnično stvar izpeljemo Marc z zunanjim sodelavcem in Pintar). 

Ad 4) Kratka informacija o 2TDK; 

Pintar je prisotne seznanil, da PSCN pripravlja svoje peto Poročilo vladi o poteku Projekta 

2TDK in predlagal, da še pred njegovo končno razpravo na seji PSCN Ministrici Bratuškovi 

pošljemo pismo, v katerem bi opozorili na nerešena vprašanja. Pismo do 26. 2. 2024 pripravita 

Peter Černigoj in Pintar. Obenem pa je dogovorjeno, da predsedniku PSCN, g. Jadranu Bajcu, 

predlagamo, da nekatera vprašanja iz tega pisma (in eventualne odgovore MZI) vključi v 

Poročilo, ki ga pripravlja PSCN. 

Ad 5) Ocena politične situacije 

Politična situacija se je v zadnjem obdobju močno zaostrila, predvsem na račun konflikta v 

koaliciji. Hkrati pa so v družbi izbila predvsem vprašanja korupcije, na katero v SINTEZI-

KCD  opozarjamo že dalj časa, zlasti na tiste oblike korupcije, povezane s političnimi strankami 

in najvišjimi politiki. Ne pozabimo, da je bila naša zahteva, da za potrebe »zdravstvene 

reforme« odpremo tudi vprašanje korupcije v zdravstvu, temeljni konflikt z Glasom ljudstva. 

Danes prihajajo na dan številne katastrofalne napake v zdravstvu, vendar je to le vrh ledene 

gore. Zdravniki sami opozarjajo, da je npr. število umrlih zaradi »bolnišničnih bolezni« 

ogromno, vendar se vse to prikriva. Večina tega prikrivanja je tako ali drugače vezana tudi na 

korupcijo in/ali izsiljevanje, kar je eden temeljnih vzrokov za razkrajanje societetnih odnosov 

v zdravstvu. 

Dogovorjeno je, da to vprašanje postavimo kot osrednjo temo na naslednjo sejo. Po možnosti 

bi za to razpravo pripravili nekaj izhodiščnih tez (Glavič, Peršak, Pintar, …?). 

Ad 6) Razno 

- Dr. Glavič je prisotne seznanil s potekom razprave o zdravstvu v organizaciji »Kluba 

poslancev '90« ter gradivo s tega posveta; 

- Marc predlaga, da odgovorne ponovno opozorimo, da naj ob zastavitvi večjih 

investicijskih projektov oblikujejo nadzorne svete Civilne družbe. 

   Zapisnik pripravil Emil Milan Pintar 


